



A strong heart and a healthy cardiovascular system are important for physical and mental fitness. This is particularly true in these times when increasing work pressure can result in agitation.

The Doppelherz® Vital Tonic has been developed to help against circulation problems and increased nervous overwork. Vital Tonic contains extracts of Hawthorn, Melissa and Hop which are plants known for their positive effects on the cardiovascular system and the calming action on the nervous system.

Hawthorn stimulates blood circulation and cause a better supply of oxygen, which increases the physical ability of the heart. Also Hawthorn has antioxidant properties that help fight inflammation, which contributes in keeping the heart in good health.

The extracts of Melissa and Hop strobiles are known for centuries for their relaxing and calming effects. They are useful in case of nervous tension or sleep disorders. The Melissa leaves also reduce gastric symptoms such as noxious sensations in the stomach.

#### Recommendation:

Take 20 ml 3 times daily before meal. For oral use.

Do not exceed the stated recommended daily dosage! Food supplements should not be used as a substitute for a varied diet. The product should be stored out of the reach of children under the age of 18.

This product is not intended to be used by pregnant and breastfeeding women.

#### Energetic value:

20 ml correspond to 48 kcal/202 kJ.

#### Ingredients:

Water, Propylene glycol, Glycerol, Hawthorn leaf and flower fluid extract, Melissa leaf fluid extract, Hop strobile fluid extract, Mandarin aroma, Sorbic acid, Sodium cyclamate, Vanillin, Saccharin sodium.

Doppelherz® Vital Tonic is alcohol free and sugar free.

Do not store above 25 °C.

Store in a cool place after opening.

NAFDAC Reg. No.: A7-1190L



GmbH & Co. KG  
24914 Flensburg · Germany  
email: info@queisser.de  
www.doppelherz.com



Un cœur et un système cardiovasculaire sain sont des conditions importantes pour conserver la santé physique et mentale. Ceci est particulièrement vrai dans ces temps de plus en plus agités où la pression professionnelle est de plus en plus forte.

Le Vital Tonic de Doppelherz® a été développé pour atténuer les problèmes circulatoires et le surmenage nerveux. Le Vital Tonic contient des extraits d'aubépine, de mélisse et de houblon qui sont des plantes connues pour leurs effets positifs sur le système cardiovasculaire et le système nerveux.

L'aubépine stimule la circulation sanguine et ainsi l'approvisionnement en oxygène, ce qui augmente la capacité physique du cœur. De plus l'aubépine a des propriétés antioxydantes qui aident à combattre les inflammations, ce qui contribue aussi à maintenir le cœur en bonne santé.

Les extraits de mélisse et de houblon sont connus depuis des siècles pour leurs effets relaxant et calmant. Ils sont utiles en cas de

tension nerveuse ou de troubles du sommeil. Les feuilles de mélisse réduisent aussi les symptômes gastriques tels que les sensations de nœud dans l'estomac.

#### Dose recommandée:

Prendre 20 ml 3 fois par jour avant les repas. Pour usage oral.

Ne pas dépasser la dose journalière recommandée. Les compléments alimentaires ne peuvent remplacer une alimentation variée et équilibrée. Tenir hors de la portée des enfants de moins de 18 ans. Ce produit n'est pas destiné aux femmes enceintes et aux femmes allaitantes.

#### Valeur énergétique:

20 ml correspondent à 48 kcal/202 kJ.

#### Ingédients:

Eau, propylène glycol, glycérol, extrait liquide de feuilles et de fleurs d'aubépine, extrait liquide de feuilles de mélisse, extrait liquide de fleurs de houblon, arôme de mandarine, acide sorbique, cyclamate de sodium, vanilline, saccharine de sodium.

A conserver à une température inférieure à 25 °C.

Une fois ouverte, conserver la bouteille dans un endroit frais.

Le Vital Tonic de Doppelherz® est sans alcool et sans sucre



GmbH & Co. KG  
24914 Flensburg · Germany  
email: info@queisser.de  
www.doppelherz.com